
Hjerm Landsbyordning, den 06.05.2020 

  

      

REFERAT:  

LBO- bestyrelsesmøde tirsdag den 19.05. kl. 17.00 til ca. 20.00 på Skolen 

Mødedeltagere: Kristina, Henriette, Erik, Mie, Nicole, Bettina, Lillian, Anders og Vinni. 

Fraværende: Inger, eleverne. 

1. Orienteringspunkter (OP) 17.00 – 17.45 ”CORONA – NYT” (AjA/VSH/EJ/LS/BS) 

➢ Orientering (på mødet)  (VSH/AJA) 

➢ Elevrådet (Elevrådsformand) Deltager ikke 

➢ Personale (Bettina/Lilian) 

➢ Bestyrelsen (Formanden/næstformanden) 

Referat: 

Ledelsen:  

Dagtilbud: Vedr. Covid-19 må de fire stuer i dagtilbuddet nu have alle deres egne børn inde på deres stue, men vi 

deler dem op i grupper så meget som muligt, og er stadigvæk meget ude. I ydertiderne må de to børnehavegrupper 

hjælpe hinanden, og de to vuggestuegrupper hjælpe hinanden. Ved at vuggestue og børnehave ikke må tage imod 

og aflevere hinandens børn tager det stadigvæk nogle ekstra personaletimer. Personalet har virkelig knoklet i denne 

tid, men de gør det med et fantastisk gå på mod og godt humør. 

Børnetallet i vuggestuen er steget, mere end det tidligere så ud til at skulle, det betyder at vi fastholder alt personale 

i tiden fremadrettet. 

Der er udmøntet en pulje til minimumsnormeringer for dagtilbuddet i 2020 og 2021. Dvs. at der skal ansættes en 

pædagog eller medhjælper i et vist antal timer i 2020 og 2021. Det bliver mellem 20 og 30 timer pr. uge. 

Vi er snart ved at være færdige med første udkast af den ny styrkede pædagogiske læreplan. Denne udsendes når 

den er helt færdig til bestyrelsen. 

Skolen: Personalet har løftet de opgaver der er blevet lagt på dem i denne tid meget flot. Der er mange retningslinjer 

og anbefalinger at følge i forhold til Covid-19. 

Der er meget at se til på kontoret lige nu. Skemalægning, covid-19, fagfordeling, kvadratmeter reduktion, økonomi, 

ny tildelingsmodel på både skole og dagtilbud, bestyrelses valg, ledelsen er blevet konsulent for Humlum 

Landsbyordning og m.m. 

Der bliver snart et møde med borgerforeningen, om vi skal slå os sammen om nogle foredragsholdere. Der er stor 

positiv opbakning til det forslag om, at lave et fælles forum for den slags i byen. 

Der er for tiden udfordringer, da PPR ikke må komme ud i ”marken” i denne Covid-19 tid. 
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Personalet skolen: 

Efter at det var svært at starte op efter nedlukningen, kører det nu rigtig godt. De voksne er nu rolige ved situationen 

og det smitter af på børnene. Personalet har været meget omstillingsparate. Det har været svært med de bestemte 

legegrupper, og dejligt at der nu er åbnet op. 

Dejligt at personalet skal være med til at indrette de nye lokaler, i forhold til en kvadratmeter besparelse, vi er godt i 

gang med arbejdet. 

Der er søgt penge til at lave et uderum, og vi har fået 5000 kroner. Der skal købes en sejldug, bord og bænke. 

Arbejdet vil blive fortsat frem mod sommerferie. 

Personalet dagtilbuddet: 

Det har været fint at være i bestemte grupper i en længere periode. Det har givet en rigtig god relation mellem disse 

børn og den voksne. Børnene har lært at vaske hænder i denne tid til UG+.  

 

Bestyrelsen: 

 

2. Økonomi. 17.45 – 18.00 (AJA) se. bilag 

- Gennemgang af budget 2020 med årets forventninger for LBO 

- Orientering vedr. fremtidig økonomi på skolen/dagtilbuddet/SFO 

Referat: 

Budgetterne er lidt mindre end sidste år, men det ser stadigvæk fint ud i alle afdelinger. Der er dog brug for en 

voksende opmærksomhed på budget i fremtiden, der er ikke som tidl. samme rådighedsbeløb til investeringer som 

tidl. 

 

3. 6. klasses afslutning 18.00 -18.15 (AJA, EJ) 

- Hvad forventer vi kan lade sig gøre? 

Erik tager kontakt til 6. klasses trivselsråd for at arrangere 6. klasses afslutningsfest d. 25.6. Kristina vil gerne stå for 

pizza til dem. Denne afholdes måske i to etaper, en kun for elever på skolen og en hvor forældre deltager privat. 

 

4. Plakater med værdigrundlag præsenteres. 18.15 – 18.45 (VSH/AJA) se bilag 

- Tilretning og godkendelse af layout og tekst på plakater.  

Referat: 

Dagtilbuddet tager plakaterne op på et p. møde. Skal der evt. citater på? 

Der hænges evt. citater op ved siden af de forskellige døre. 

 

5. Kvadratmeter- reduktion. (forslag fra tek. Afd.) 18.45 -19.15 (AJA) se bilag 

- Præsentation af tegninger og tanker herom.   

- Kombination mellem renovering og kvadratmeter-reduktion på skolen 

Referat: 

Anders giver endnu en forhåndsorientering omkring kvadratmeter reduktion af skolen. Det er endnu ikke helt 

besluttet, hvordan reduktionen kommer til at foregå, men kommunen vil gerne i gang snarest. Der er gennemgang af 
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de foreslåede forandringer (vedlagt i bilag). Bestyrelsen har hele tiden gået ind i reduktionen med positive tanker, 

men de forventer dog, at lokalerne står klar med alt inventar, når de bliver afleveret. Der skal vælges en fra 

bestyrelsen, til et byggeudvalg, og en der skal lave et skriv fra bestyrelsen vedr. kvadratmeter reduktionen i Hjerm. 

Erik bliver valgt til begge dele.  

 

 

6. Madordning i dagtilbuddet (udvalget VSH, Kristina, Nicole) 19.15 – 19.45 

- Eksempel på madplan og bud på timeforbrug 

Referat: 

Efter sommerferien bliver det lagt ud til afstemning blandt dagpleje-, vuggestue- og børnehaveforældre, om der skal 

være madordning i børnehaven. 

Arbejdsgruppen laver et forslag til en tekst, der kan sendes ud til forældrene vedr. afstemningen. Her skal der stå de 

faktuelle ting, så forældrene ved, hvad de stemmer om. Mindst 60% skal sige ja til en frokostordning i børnehaven, 

for at det bliver sat i gang. 

 

 

7. Den gode historie 19.45 – 19.55 (Alle) 

Anders er deltagende i en ny lancering af Hjerm som tilflytnings by i struerområdet, mandag den 25.05 

skal der tages billeder. Der skal laves en stor planche, der skal stå oppe ved hovedvejen. 

 

EVT. 

- Punkt om hjemmeside udskudt. 

Valg til fællesbestyrelsen. Der er udarbejdet procesplan, som er godkendt på mødet. Denne igangsættes fra 

mandag den 25.05. 2020 Erik laver samtidig skriv om arbejdet i LBO, der offentligøres på AULA og FB. 

Siderne i byen. 

Referat: 

 

Følgende punkter skal påsættes til næste møde : 

1. Hvor langt er vi mht. plakater? 

2. Madordning i børnehaven 

 


